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Pensionärsrådet 

Närvarande  

Ordinarie ledamöter: 

Donald Monvall, ordförande  PRO 

Gunilla Carlén , vice ordförande SPF  

Yvonne Wheeler   PRO 

Gun Marie Gunnars   SPF 

Inga-Britt Nilsson   PRO 

    

Ersättare:  

Ulla Anjou    PRO  

Christina Quensel-Höglund  SPF 

Ingegerd Malmqvist   PRO 

Aina Wallman    SPF 

Olle Eriksson    SPF 

 

I tjänsten: 

Kestin Medin, tf avdelningschef  

Ingrid Brännström, avdelningschef 

Malin Lejonqvist, sekreterare i rådet 

 

Tidpunkt: Måndag den 11 december klockan 10.00 Lokal: 

Tumultet, Hässelby-Vällingby stadsdelsförvaltning 

 

Sekreterare: 

 

 ___________________________ 

Malin Lejonqvist 

 

Justerare: 

 

 

__________________________________________________   

Donald Monvall                Gunilla Carlén  
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§ 1  Mötet öppnas  

Donald Monvall öppnar mötet och hälsar alla 

välkomna.  

 

§ 2   Godkännande av dagordning 

Dagordningen godkänns. 

 

§ 3  Val av justerare av dagens protokoll  

Donald Monvall och Gunilla Carlén justerar dagens 

protokoll senast 2017-12-14 kl 12.00 

 

§ 4  Protokoll från föregående möte 

Protokollet läggs till handlingarna. 

 

§ 5  Inför stadsdelsnämndens sammanträde  

den 19 december 2017 

  

Rådet framför synpunkter på följande ärenden:  

  

 Ärende 04. Medborgarförslag och namninsamling 

om flygbuss Vällingby-Jakobsberg-Arlanda 

Pensionärsrådet framför följande uttalande: 

”Rådet vill trycka på vikten av en väl fungerande 

busstrafik i hela länet. Rådet vill vidare trycka på 

vikten att det i medborgarförslaget står klart och 

tydligt vad som händer vidare med förslaget. I 

detta fall bör det redovisas om medborgarförslaget 

skickas vidare, till exempel till landstinget eller 

trafikförvaltningen.” 

 

 Ärende 06. Medborgarförslag om handlingsplan 

för hur självmorden ska minska 

Pensionärsrådet framför följande uttalande: 

”Hur kan det komma sig att det tagit nästan ett år 

innan medborgarförslaget tas upp på 

stadsdelsnämndens sammanträde?” 

  

 Ärende 09. Verksamhetsplan 2018 för Hässelby-

Vällingby stadsdelsnämnd: 

Pensionärsrådet framför följande uttalande: 

”Rådet har inte fått tillgång till ärendet och får på 

grund av tidsplaneringen inte möjlighet att yttra 

sig över verksamhetsplanens förslag. Detta är  
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mycket anmärkningsvärt eftersom vi som råd 

därmed inte kan lämna synpunkter på förslaget.” 

 

Malin Lejonqvist svarar: 

”MBL-upplagan blivit klar helt nyligen och har 

inte kunnat administreras ut till dagens råd. Rådet 

kommer att få ta del av verksamhetsplan 2018 när 

den är förhandlad och fastställd.”  

 

 Ärende 10. Ny förskola, Kv Blågull, Kaprifolvägen 

12, Hässelby 

Pensionärsrådet framför följande uttalande: 

”Hur kan det komma sig att det tar så lång tid att 

ersätta en nedbrunnen förskola?” 

 

Ingrid Brännström svarar: 

”Den nedbrunna förskolan är av gammal model. 

Den ersätts av en modernare typ av förskola och 

dessutom en större sådan. Det tar tid att bygga upp 

en ny förskola. Det krävs bygglov, det krävs 

beräkningar och ekonomiska kalkyler som måste 

gås igenom. Det kan också finnas grannar som 

överklagar etc. Alla barn som gått på den 

nedbrunna förskolan har erbjudits plats på en 

annan förskola.” 

 

 Ärende 11. Rutiner för synpunkter och klagomål 

Pensionärsrådet framför följande uttalande: 

”Rådet önskar att muntliga frågor som ställs under 

den öppna frågestunden på stadsdelsnämndens 

sammanträde tas till protokollet eller på annat 

sätts tas emot skriftligt så att dessa kan besvaras i 

en tydlig ordning.”  

 

 Ärende 15a. Verksamhetschef enligt hälso- och 

sjukvårdslagen vid Koppargårdens vård- och 

omsorgsboende, inklusive Liviagården: 

Pensionärsrådet framför följande uttalande: 

”Rådet önskar att verksamhetschefen har hälso- 

och sjukvårdsutbildning för att på ett bättre sätt 

kunna tillgodogöra sig verksamhetens olika delar.”  

 

Ingrid Brännström svarar: 
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”Ansvaret enligt Hälso- och sjukvårdslagen är 

delegerat, det vill säga det finns annan personal på 

plats som har relevant kunskap inom området.” 

 

 Ärende 16. Motion (2017:54) om åtgärder för ett 

säkrare och tryggare Stockholm för alla: 

Pensionärsrådet framför följande uttalande: 

”Trygghetsfrågor måste prioriteras.”  

 

 Ärende 17. Remiss om offentliga rum – förslag på 

komplettering till Framkomlighetsstrategin: 

Pensionärsrådet framför följande uttalande: 

”På vintern kan det finnas en poäng med att 

koncentrera sig på de offentliga rum som finns 

inomhus. Till exempel finns det en fritidsgård i 

Åkermyntan som pensionärsorganisationerna 

nyttjar. Det är en stor och fin lokal men den 

behöver utrustas med bord, stolar etc. 

 

I detta sammanhang vill pensionärsrådet trycka på 

vikten av en väl fungerande kollektivtrafik. Det är 

viktigt att de så kallade matarbussarna har en tät 

turtrafik. Men det är minst lika viktigt att flex-

bussarna får en utökad upptagningsyta. Det är 

stora avstånd i exempelvis Hässelby Villastad. Det 

är ett led i äldreomsorgen att de äldre kan ta sig 

till viktiga platser som affärer, vårdcentral och 

liknande. Det är också viktigt att de bussar som 

används för de äldre är anpassade efter deras 

förutsättningar. Rullatorer bör få plats, de får inte 

ha för många/höga trappsteg och så vidare. 

 

Föreningslivet är mycket viktigt för de äldre. Det 

är nästan bara kyrkan som kan erbjuda lokaler. 

Dock är dessa dyra. Pensionärsrådet föreslår att 

förvaltningen etablerar en kontakt med kyrkan i 

detta ämne.” 

 

 Ärende 19. Uppföljning av hemtjänst som drivs i 

enskild regi - Adeocare: 

Pensionärsrådet framför följande uttalande: 

”Det är viktigt med utbildad arbetskraft. Hur 

mycket är vård och hur mycket är omsorg på dessa 

verksamheter?” 
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Kerstin Medin svarar: 

”Äldreförvaltningen styr de privata utförarna. 

Dock följer vi upp verksamheten. På individnivå 

och verksamhetsnivå. Man skriver en 

verksamhetsplan som ska följas. Man har också 

hävt många avtal där utförarna inte håller 

måtten.” 

 

 Ärende 20. Utredningstider inom individ – och 

familjeomsorgen: 

Pensionärsrådet framför följande uttalande: 

”Hur kommer det sig att vi har så många 

orosanmälningar i Hässelby-Vällingby?” 

 

Ingrid Brännström svarar: 

”Det kan bero på många olika faktorer. Det kan 

vara så att några barn står för flera ärenden. Det 

kan också handla om att vissa områden är mer 

socialt utsatta än andra. Man tittar djupare på 

frågan på förvaltningen.” 

 

 Ärende 23. Brukarenkät äldreomsorg: 

Pensionärsrådet framför följande uttalande: 

”Vilka har svarat på enkäten? Är det brukarna 

själva eller personal eller anhöriga? Det kan vara 

skillnad beroende på om de som svarar är dementa 

eller somatiskt sjuka. Det kan vara svårt att få en 

rättvis bedömning i de här fallen. Hur kommer det 

sig att svarsfrekvensen är så flytande? ” 

 

Ingrid Brännström svarar: 

”Enkäten är utskickad från SKL och består av 

mycket omfattande inhämtning för 

statistikändamål. Det kan vara olika personer som 

svarar på enkäterna (personal, anhöriga, brukare) 

beroende på vilka grupper som är mottagare av 

enkäterna.” 

 

 Ärende 27. Inkomna handlingar: 

Pensionärsrådet framför följande uttalande: 

”Rådet önskar ta del av vissa inkomna 

handlingar.” 
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Malin Lejonqvist ser till att rådet får tillgång till 

handlingar/ärenden i samband med att dessa ska tas 

upp på stadsdelsnämndens sammanträden. 

 

§ 6 Anmälan av inkomna handlingar 
Protokoll nr 8 fört vid sammanträde för 

kommunstyrelsens pensionärsråd den 14/11-2017 

 

 

§ 7  Information från stadsdelsförvaltningen 

Ingrid Brännström berättar om det populära 

aktivitetscentra vid Fästmanssoffan och det som ska 

komma vid Hässelgården. Ett aktivitetscenter kommer 

också att etableras på Skolörten så småningom. Ingrid 

berättar också att hon ska sluta som avdelningschef i 

Hässelby-Vällingby stadsdelsförvaltning till våren. 

 

§ 8 Rapport från förtroenderåd 

  

§ 9 Övriga frågor:  

 Fråga om hur uträkningen har skett när platserna till 

pensionärsrådet 2018 fördelats.  

 

 Malin Lejonqvist berättar att man använt sig av den 

jämkade uddatalsmetoden när man fördelat platserna 

till ledamöterna och ersättarna. Det är den metoden 

som förordas i de här sammanhangen och är också den 

metoden som används av de flesta stadsdelar som utser 

pensionärsråd. 

 

§ 10  Nästa möte 

Nästa sammanträde äger rum måndag 22 januari 2018. 

 

§ 11  Mötet avslutas 

Ordförande avslutar mötet och tackar för i dag. 

Ordförande tackar Aina Wallman och  

Inga-Britt Nilsson för lång och trogen tjänst när dessa 

avgår från pensionärsrådet i och med årsskiftet 

2017/2018. 


